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                                                      Protokół                                    
z XXXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Liniewo 

odbytej w dniu 14 lutego 2018 r. w godz. od 9.00 do 10.40                                
w Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ w sesji uczestniczy 
15 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Ludwik Szparkowski - w proponowanym porządku nie ma punktu o sprawozdaniu 
Wójta z działalności pomiędzy sesjami. 
 
Przewodniczący - Pan Wójt przekazał, że był to za krótki okres. 
 
Wójt - odpowiem na wszystkie pytania. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli porządek sesji który brzmi następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i wnioski radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach:   
a) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 

lata 2018 – 2025.; 
b) zmian w budżecie gminy; 
c) zaciągnięcia kredytu; 
d) zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego; 
6. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
7. Wolne głosy i wnioski. 
8. Zakończenie sesji. 

 
Ad.3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Radni 15 głosami „za” głosami przyjęli protokół z XXXII zwyczajnej sesji Rady 
Gminy Liniewo z dnia 31 stycznia 2018 r. 
 



SESJA XXXIIII 14 lutego 2018 r. 
  

Strona 2 z 5 
   

 
Ad. 4 
Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Ludwik Szparkowski - co z telebimem za 15 tys zł, jest jakaś awaria czy nie ma 
wiadomości dla mieszkańców. Jeżeli jest to awaria to chciałbym wiedzieć, ile będzie 
kosztowało usunięcie tej awarii. Jeżeli istotnych wiadomości nie ma to ja bym może 
zaproponował, żeby jakiś slajd z Panem Wójtem w roli głównej, Wójt za biurkiem z 
jednej strony  z miniaturką wiatraka po drugiej stronie miniaturka stacji przekaźnikowej 
telefonii komórkowej. Drugi slajd to mógłby być Wójt w akcji gaszenia pożaru trawy na 
swojej posesji. Chciałbym wrócić jeszcze do tego problemu współfinansowania 
programu onkologicznego w szpitalu kościerskim. Proszę Państwa, Pan Wójt mówił na 
ostatniej sesji, że nie stać budżetu gminy na wydatkowanie 16 tys w tym roku i bodajże 
7 tys w roku przyszłym. Obawiam się, że pozostaniemy jako jedyna gmina która nie 
dołożyła złotówki do tego programu onkologicznego. Panie Wójcie, nie chciałbym żeby 
mnie jako mieszkańca tej gminy i radnego inni koledzy radni z sąsiednich gmin wytykali 
palcem i mówili Ty jesteś z tej gminy która nie dała ani złotówki. Nie dajmy się Panie 
Wójcie wypchnąć z tego naszego powiatu kościerskiego, żebyśmy byli izolowani. 
Miałbym apel do Pana Przewodniczącego Komisji Oświaty i Zdrowia aby na przyszłą 
sesję Pan Przewodniczący przygotował uchwałę która zobowiązywałaby Wójta do 
wpłacenia tych symbolicznych kwot na program onkologiczny szpitala w Kościerzynie. 
 
Grzegorz Michnowski - Panie Szparkowski, pierwszy raz z Pana ust słyszę, że w 
szpitalu miał być jakiś program onkologiczny. Nikt o tym nikomu nic nie mówił, że to 
jest jakiś program. Nie wiem skąd Pan wie o programie onkologicznym. Nie mówią nam 
o co chodzi. Nie wiem skąd Pan ma takie informacje, ale ja takiego czegoś nie usłyszałem 
i nie wiem czy ktoś z radnych usłyszał, dlatego jestem bardzo zdziwiony. Jeżeli jesteśmy 
tak traktowani, że mamy tylko dać, nie wiadomo na co i dlaczego. 
 
Ludwik Szparkowski - Panie Przewodniczący Michnowski, mam tutaj protokół z 
poprzedniej sesji zahaczyłem na jaki temat była mowa, nie będę tego czytał niech Pan 
przeczyta i dopiero wtedy wyciąga wnioski.  
 
Wójt - Pan Przewodniczący bardzo rozsądnie powiedział, w sposób bardzo wyważony i 
skromny. Faktycznie tak jest, że nie możemy się dać traktować jak jakieś pomioty 
którym wystawią rachunki do nienależnych nam spraw, których my nie zaciągamy. 
Wniosek o dofinansowanie szpitala został złożony przez gminę i miasto Kościerzyna. 
Wniosek nie został złożony tydzień temu tylko 6 czy 8 miesięcy temu. Chodzi o to, 
żebyśmy my dali pieniądze Kościerzynie na ich udział własny do projektu to oni 
podpisali wniosek i zobowiązali się. Nie wystąpili do nas wcześniej, przed złożeniem 
wniosku w normalnych rozmowach.  Wójt Gminy Kościerzyna dostał odpowiedz 
negatywną i ostateczną. Mi brakuje słów do tego, kiedy my występowaliśmy z prośbą do 
gminy, miasta Kościerzyna o to aby nasi mieszkańcy mogli wysiąść koło szpitala to nie 
było zgody. A dzisiaj Pan występuje  z wnioskiem o to, żeby dać pieniądze. Podatki ze 
szpitala idą dla miasta Kościerzyna. Jaki oni mają problem żeby zabezpieczyć udział 
własny. Jaki jest cel, żeby wyprowadzić środki finansowe z gminy Liniewo do gminy 
Kościerzyna, 6 razy bogatszej od nas. Czy ja byłbym Wójtem odpowiedzialnym gdybym 
wspomagał w sposób akcyjny, z zaskoczenia i rozdawał pieniądze. Nasza gmina jest 
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gminą rolniczą i biedną w skali województwa. Nie chcę rozwijać tego tematu, on jest już 
rozpatrzony.  
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwał w sprawach. 
 
a)  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 
2018 – 2025; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
b) zmian w budżecie gminy; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
c) zaciągnięcia kredytu; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
d) zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Ad. 6 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 
Wójt – chciałbym się dowiedzieć jakie Pan radny jako człowiek niewątpliwej inteligencji 
miałby propozycje konkretne do zaproponowania oprócz kabaretowej grupy 
zaistnienia. Możemy sobie różne śmieszne rzeczy podrzucać jeden drugiemu, ale czy to 
są sprawy odpowiedzialne jeżeli człowiek z takim dużym doświadczeniem próbuje 
ośmieszać włodarza tej gminy. Była pewna awaria, ale teraz telebim działa. Koszty 
naprawy o jakie Pan radny pyta polegają na wyciągnięciu wtyczki z kontaktu i włożeniu 
ponownie.  Był to jedyny koszt i myślę że tutaj mnie Pan nie oskarży o rozrzutność.  
 
Ad. 7 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Adam Sosnowski – być może warto by było po raz kolejny zwrócić się do odpowiednich 
władz żeby zmienić formułę kosztów opłaty za parkowanie przy szpitalu. Te sprawy się 
powtarzają, przyjeżdża się do szpitala nie wiemy jak długo będziemy czekali w kolejce. 
Przychodzimy a tu mandat 30 zł. Słyszałem, ze źródeł nieoficjalnych że przymierzają się 
różne instytucje do tego aby ubiegać się o zmianę charakteru pobierania opłat na 
takową że płaci się za tyle ile się na tym parkingu przebywa, już bez tych dodatkowych 
mandatów. Może gdybyśmy jako gmina dołączyli się do  apelu wystosowując 
odpowiednie pismo do odpowiednich organów odpowiedzialnych to być może coś 
takiego dałoby się po prostu zrobić a myślę że dużo osób z naszej gminy też korzysta z 
tego parkingu. i dużo osób przyjeżdża zniesmaczonych bo dostają mandat i muszą pisać 
wyjaśnienie.  
 
Wójt - dziękuję za głos Pana radnego, myślę że bardzo dobra propozycja, rozsądna i 
zmierzająca na korzyść naszych mieszkańców. Przyznam się, kilka razy płaciłem. Wójt 
Leszek Pobłocki przyjechał na spotkanie i dostał rachunek około 300 zł. My możemy z 
inicjatywy Pana radnego, z inicjatywy radnych skierować taki apel do szpitala czy 
ewentualnie do władz wojewódzkich, jeżeli by to odniosło jakieś pozytywne przełożenie 
to jak najbardziej. Z tego co wiem to operatorem tego parkingu jest firma sopocka i nie 
ma zmiłuj.  
 
Jerzy Bałachowski - uzupełniając wypowiedz Pana Wójta i kolegi radnego, też płaciłem 
mandaty ponieważ przekroczyłem czas. Nie wiadomo ile u lekarza się będzie, czy 
godzinę czy dwie. Powinno być tak, że wjeżdżając otrzymujesz kartkę, wyjeżdżając 
płacisz za faktycznie przebyty czas na parkingu. 
 
Stanisław Narloch - chciałbym przypomnieć, że do końca lutego składamy wnioski o 
zwrot podatku akcyzowego do Wójta Gminy. 



SESJA XXXIIII 14 lutego 2018 r. 
  

Strona 5 z 5 
   

 
Jerzy Czapiewski - sprawa przepustów drogowych, już zgłosiłem się do Pana Krystiana 
ale chyba trzeba to objechać komisyjne. Jeden przepust w kierunku Mestwinowa jest 
całkowicie zapchany, było to robione chyba 10 lat temu. Są skargi, że wszystkie pola są 
zalane a woda nie spływa. Drugi przepust jest pod drogą wojewódzką, przechodzi na 
druga i na polu są zarwane drenarki, woda schodzi z całej wioski leci w dół na łąkę. 
Trzeba by się temu przyjrzeć.  
 
Joanna Mękal - zapraszam na szkolenia które odbędą się 20 lutego o godz. 11 w 
Urzędzie Gminy oraz o 14 w SP Wysin. Zarzucają mi trochę że w tym roku późno, 
pamiętajmy o jednym, szkolenia z ARiMR-u zawsze były późno, nigdy nie było wcześniej 
ponieważ ARiMR jeszcze nie ma zatwierdzonych ustaw, rozporządzeń. ARiMR czeka do 
samego końca, my jako gmina mamy pierwsi te szkolenia zorganizowane z całego 
powiatu kościerskiego. Czekamy, aż wszystkie rozporządzenia będą zatwierdzone. Tak 
zawsze było, tak jest w tym roku i podejrzewam tak będzie za rok.  
 Są głosy na sali, że  już powinniśmy mówić o oświadczeniach do 10 ha. To nie jest 
takie proste, dla niektórych może być to pułapką. w tym oświadczeniu do 10 hektarów 
muszą być idealne peg-i. Jeśli się nie będzie zgadzało to taki rolnik ma problem. Jeśli są 
zalane pola to zgłasza się do ARMiRU. To wszystko jest świeże, poczekajmy do 20 lutego 
co nam ARiMR powie. W weterynarii tez będą pewne zmiany. Proszę o cierpliwość, 
wszystkiego dowiemy się od źródła.  
 
Wójt - dziękuję wszystkim za zabranie głosu. Dostaliśmy sygnał od mieszkańców i 
poprosiłem Panią Asię w imieniu również rady aby przyspieszyć te szkolenia na terenie 
naszej gminy ponieważ rolnicy chcą wiedzieć jak najszybciej o wszystkich nowościach 
które płyną ze zmian w gospodarce rolnej.  
 Chciałbym jeszcze zakomunikować, że w ten piątek jedziemy do Gdańska na 
godzinę 10 do Urzędu Marszałkowskiego, ponieważ zostaliśmy zaproszeni na 
wyróżnienie naszej gminy  i dwóch jeszcze innych samorządów z terenu województwa 
pomorskiego na forum województwa jako najlepsze gminy w zakresie promowania 
integracji społecznej, za gminę rodzinną. Nigdzie nie zabiegaliśmy i nie składaliśmy 
wniosków. Zostaliśmy zauważeni i docenieni dlatego też jedziemy na to uroczyste 
przedstawienie tego jak to kreujemy, jak mieszkańcy z tego korzystają. Jeżeli ktoś 
chciałby się zabrać i uczestniczyć to my chętnie zabierzemy. Jest to wyróżnienie 
działalności naszej gminy, jest to chwila historyczna. Więcej jeszcze o tym powiemy na 
następnej sesji.  
 
Joanna Mękal - 19 lutego rusza program modernizacja. Jeśli są zainteresowani rolnicy 
to jest okazja wejść w ten program.  
 
Ad. 8 
Zakończenie sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 10.40 
 
     Protokołowała                            Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
     Marta Potulska                                                                     Wiesław Szarmach 
                                                                                     Przewodniczący Rady Gminy  


